
Sektionsklub 12 – Brevduer i Nordsjælland                                                                                

                             
Referat fra formandsmødet afholdt hos Dan222 – Sjælsø d. 26. sept. 2023 

  
Tilstede: Imdat T. og Erik B. – 004, Bent K. & Frank N. – 062, Mads K. & Peter G. – 087, Jesper D. & Peter 

B. – 098, Niels L. og John M. – 148, Niels H., Aage F. og Jens H. - 222 

 

Gennemgang af den afviklede sæson: 

Vi drøftede dueantallet på de forskellige flyvninger, og samlet set har vi haft 12.984 duer 
på vingerne i år mod 13.099 duer i 2022 en lille tilbagegang selv om vi har haft en uge 
mere at flyve i. 
 

Vi har kun haft fem uger hvor der har været mere end 1000 duer, men som Aage kunne 
oplyse, så skal der ikke mere end ca. 600 duer til at dække de variable omkostninger. 
 
Ligeledes blev samkørsel på den korte mellemdistance med DdB drøftet, specielt vedr. 
udskydelse af flyvninger. 
 
Niels kunne godt ønske sig, at vi valgte at have en friuge i uge 21 hvor vi startede med 
DdB, hvilket der ikke var stemning for. 
 
Der var enighed om, det havde været et fint år, med flyvninger med god hjemkomst og 
fine hastigheder. 
 

Drøftelse af den kommende sæson: 

 
Vi drøftede mesterskaber, der kunne godt ønskes en anden opgørelse til blandt andet 
Championatet. Der var et ønske om, der skulle være mere end en deltager for at det 
kunne kaldes et mesterskab. 
Det kunne konstateres at makkerflyvningen var død og at unge konkurrence var en fin 
afløser, som blandt andet havde været med til at højne dueantallet i uge 32. 
 
Aage forklaret kort om sektionens økonomi, som er solid og vi forventer et overskud på 
mellem 10- og 15.000 kr. i år. 
 
Lastbil blevet drøftet og der skal blandt andet nye bagdæk på og Peter G., har forhandlet 
prisen – det er han rigtig god til – så vi er endt på omkring 16.000 kr. for 4 bagdæk. 
 
Dernæst drøftede vi hvilke alternativer vi har til lastbilen, når den dag kommer hvor vi 

skal have anden transport. Her arbejder bestyrelsen allerede på nogle alternativer. Peter 
G., frem lagde et projekt som Preben O. har arbejdet på, som indebærer en trailer med 
presenning, et lovende projekt. Peter G, fremlagde nogle tal, for anskaffelsen. 
Forsamlingen syntes det var et spændende projekt, men bad bestyrelsen om at gennem 
arbejde dette og andre alternativer samt ligeledes komme med et oplæg til hvis uheldet 
skulle være ude og lastbilen brød ned midt i sæsonen. 
 
Slutteligt blev vaccinationer drøftet samt uge 32 hvor samtlige foreninger var indkaldt. 
Ligesom der blev spurgt til Kronborgs fremtid. 
 
Således opfattet og refereret  
 
Jens Holm Fife 

 


